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„Zorgprofessionals zijn
vaak zeer toegewijd, maar
niet vanzelfsprekend ge-

richt op verandering”, ver-
telt Slegers. 

En dat is niet handig, want
de zorgsector kampt met
een optelsom van uitdagin-
gen: de vergrijzing zorgt
voor toenemende zorg-
vraag, het personeelstekort
blijft oplopen, de zorgkos-
ten rijzen de pan uit en digi-
talisering dwingt tot veran-
dering. „Als je nieuwe tech-
nologieën moet implemen-
teren of werkprocessen
moet herinrichten, heb je
daar wendbare mensen
voor nodig.”

Uit onderzoek van GITP

blijkt echter dat de zorg re-
latief weinig veranderings-
gerichte medewerkers kent.
Het adviesbureau analy-
seerde de data van ruim
60.000 mensen bij twaalf-
honderd organisaties in zes
verschillende sectoren.
Daaruit blijkt dat zorgpro-
fessionals bovengemiddeld
sterk zijn in verbinding en
samenwerking – kwaliteiten
die essentieel zijn in het vak.
Maar als het gaat om innova-
tievermogen, resultaatge-
richtheid en verander-
kracht, scoort de zorg een
stuk lager dan andere secto-
ren zoals financiële instel-
lingen of de industrie.

Doorgroeien
Een cruciale factor in het

succes van zorgtransforma-
ties is goed leiderschap,
stelt Slegers. En juist daar
gaat het vaak mis, ziet ze.
„De klassieke fout die wordt
gemaakt is
dat de meest
ervaren as-
sistent door-
groeit naar
de chefs-
func-
tie, maar hij
wordt dan vervolgens een
slechte manager omdat niet
goed is gekeken of hij wel de
juiste competenties in huis
heeft”, zegt  Slegers.

„Leidinggeven vraagt om
andere vaardigheden dan
goed zijn in je vak”, vult Ivo
Winkes, manager Business
Innovation bij GITP aan.
„Omgaan met tegengestelde
belangen, onder druk kun-
nen blijven functioneren,
mensen meekrijgen in ver-
andering – dat zijn allemaal
competenties die je niet au-
tomatisch hebt.”

Daarom pleit GITP voor
een veel professionelere
aanpak van HR in de zorg.
„Kijk met behulp van assess-
ments en datagedreven ana-
lyses naar talenten en ont-
wikkelbehoeften van men-
sen. Op die manier kun je ze
beter begeleiden en op de
juiste plek zetten”, zegt
Winkes. „Als je continu op je
tenen loopt, is het soms ook
een bevrijding als iemand
zegt: ’Goh, jouw talenten lig-
gen ergens anders’.”

Zij-instromers
Verder vindt adviesbu-

reau GITP dat zorgorganisa-
ties breder moeten kijken
naar nieuwe medewerkers.
„Richt je niet alleen op tra-
ditionele zorgopleidingen,
maar kijk ook naar zij-in-
stromers en mensen uit an-
dere sectoren met de juiste
competenties – bijvoorbeeld
op het gebied van technolo-

gie of innova-
tie”, adviseert
Winkes. 

„Met de op-
komst van di-
gitale zorg-
toepassingen
zijn mensen

nodig die technologie snap-
pen én empathisch kunnen
communiceren”, zegt Sle-
gers. „Die combinatie is
zeldzaam, maar niet onmo-
gelijk.”

Minder ziekteverzuim
Een goede personeelsaan-

pak werpt zijn vruchten af,
ziet Slegers: „Als mensen op
hun plek zitten, presteren
ze beter en zijn ze gelukki-
ger. En daardoor daalt het
ziekteverzuim en neemt de
betrokkenheid toe. Dat is
winst voor iedereen.”

Oplossing tekort vraagt
om ’flexibel personeel’
HR-experts: ’Zorgmedewerker is niet goed in verandering’

Zorgmedewerkers zijn empathisch maar vaak minder goed in verandering, blijkt uit een analyse van HR-adviesbureau GITP. 
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’Leidinggeven
vraagt andere
vaardigheden’

UTRECHT • Het perso-
neelstekort in de zorg is
een hardnekkig pro-
bleem. Maar volgens Else
Slegers, directeur van
HR-adviesbureau GITP
ligt de oplossing niet uit-
sluitend in méér mensen
aannemen. „Het gaat er-
om dat je de juiste men-
sen op de juiste plek
krijgt. Daar wringt het nu
vaak.”

door Klaartje Bax

In april van 2019 bestelt
de werkgever van de man
een leaseauto, maar pas
ruim een jaar later, in mei
2020, wordt die op kente-
ken gezet.

In 2019
gold er nog
een gunsti-
ge bijtelling
van slechts
4 procent
voor volledig elektrische
auto’s. Die korting op de
bijtelling, die normaal 22
procent is, zou destijds
nog tot 2021 voortduren. 

Maar in de loop van
2020 besluit de overheid
anders: vanaf 2020 wordt
de bijtelling verdubbeld
naar 8 procent. De man
moet over het belasting-
jaar 2020 daarom 945 eu-
ro ’extra’ aan de fiscus be-
talen en maakt bezwaar. 

Uiteindelijk komt het
tot een rechtszaak, waar-
in de man aanvoert dat de
verhoging van de bijtel-

ling in zijn geval in strijd is
met het Europees eigen-
domsrecht. 

De rechter gaat daarin
mee: „Voor de rechtbank
weegt zwaar dat het de
wetgever duidelijk had
kunnen (en moeten) zijn
dat er een redelijk grote
groep mensen zou zijn die
op het moment van de
aankondiging van de ver-
hoging van de bijtelling al
verplichtingen waren
aangegaan die niet zo-
maar teruggedraaid kon-
den worden.” De groep
mensen die in 2019 finan-
ciële verplichtingen aan-
ging, had er daarom op

mogen re-
kenen dat
de over-
heid zich
zou hou-
den aan de
spraken

die in de wet verankerd
waren, zo vindt de rech-
ter. 

Nu hoeft dat niet in
strijd met het eigendoms-
recht te zijn, áls de over-
heid daar een dringende
reden voor heeft, maar die
ontbreekt.

Dat betekent dat de be-
lastingaanslag van de man
gecorrigeerd moet wor-
den. De uitspraak kan ook
gunstig zijn voor andere
belastingbetalers die in
2019 afspraken maakten
voor een zakelijke lease-
auto. 

Overheid de fout in bij
verhoging van bijtelling

De man zou het contract niet hebben afgesloten als hij wist
van de verhoging, zo stelt hij. FOTO ANP/HH

Dat blijkt uit nieuwe cij-
fers van werkgeversorgani-
satie AWVN, die betrokken
is bij het merendeel van de
ongeveer achthonderd cao’s
in Nederland. In de afgelo-
pen maand zijn 25 nieuwe
cao-akkoorden gesloten
voor 270.000 werknemers.
De loonsverhoging van ge-
middeld 3,9 procent valt iets
lager uit dan in mei: toen
ging het om 4,2 procent.

Daarmee stijgen de inko-
mens harder dan de prijzen.
Het dagelijks leven zal dit
jaar zo’n 3,2 procent duur-
der worden dan een jaar

eerder, bleek deze week uit
een raming van het Centraal
Planbureau (CPB). De loon-
stijgingen vallen met gemid-
deld 4,1 procent in 2025 tot
nu toe hoger uit.

Toch verloopt het overleg
aan de cao-tafels dit jaar
stroef, concludeert AWVN.

Volgens de organisatie is het
broodnodig dat de loonaf-
spraken ’normaliseren’, om-
dat de aanhoudend hoge
energieprijzen en economi-
sche onzekerheid door bij-
voorbeeld de verhoogde in-
voertarieven in de VS som-
mige bedrijven hard raken.

FNV blijft vasthouden aan
de looneis van 7 procent.
Volgens de vakbond komen
mensen steeds moeilijker
rond. Ook bleek uit eigen
onderzoek dat de winsten
van Nederlandse bedrijven
veel hoger zijn dan die in an-
dere Europese landen. 

Dankzij de loonafspraken
kunnen Nederlandse huis-
houdens in 2025 en 2026 re-
kenen op een koopkracht-
impuls, aldus het CPB. In
2026 verwacht het reken-
instituut een loonstijging in
het bedrijfsleven van 4,2
procent, terwijl de inflatie
volgens de raming op 2,6
procent uitkomt.

In de horeca stegen de lo-
nen met 6,5 procent de afge-
lopen twaalf maanden het
meest, gevolgd door de zorg
(4,9 procent) en de bouw
(4,5 procent). 

Lonen stijgen harder dan prijzen

door Johan Wiering

De lonen stegen in de horeca
het meest. FOTO ANP/HH

AMSTERDAM • Het salaris
van werknemers in nieu-
we cao’s is in juni met
gemiddeld 3,9 procent ge-
stegen. De lonen stijgen
daarmee sterker dan de
prijzen, waardoor huis-
houdens meer te besteden
hebben. 

door Joost Spijker

Belastingaanslag
moet worden
gecorrigeerd

AMSTERDAM • Mensen
die hun zakelijke lease-
auto in 2019 lieten be-
stellen maar pas in
2020 pas geleverd kre-
gen, hebben in het ver-
leden te veel bijtelling
betaald. Dat conclu-
deert de kantonrechter
in Groningen in een
rechtszaak tussen een
man en de fiscus.

door Thomas van 
Ossenbruggen

Schiphol heeft maandag
intern gecommuniceerd dat
de definitieve gunning op 23
juli is uitgesteld, omdat drie
afvallers in de race bezwaar
hebben gemaakt. Begin juli
maakte de luchthaven be-
kend dat I-Sec, Securitas en

Trigion de nieuwe bedrijven
zullen worden die de per-
soons- en handbagagecon-
trole doen, waarmee G4S en
CTSN hun werk kwijtraken. 

De belangen zijn groot:
het gaat om contracten van
tientallen miljoenen per
jaar. De ’afvallers’ zijn daar-
door langdurig verstoken
van een kans bij een grote
partij in de Nederlandse
markt. G4S wil volgens
bronnen naar de rechter
stappen, maar reageert niet
op vragen over de tender.

Bij de aanstaande aanbe-
steding wil Schiphol meer
grip krijgen op de beveili-
gingsbedrijven door als aan-
deelhouder te participeren

in een nieuw vehikel, waar-
in ook de uiteindelijk uitge-
kozen drie beveiligingsbe-
drijven moeten meedoen.
De aanleiding is de horror-
zomer van 2022, waarbij
maandenlang ellenlange rij-
en stonden omdat er niet ge-
noeg beveiligers waren. 

Die problemen lijken gro-
tendeels opgelost, toch zet
Schiphol door met een ver-
mindering van het aantal
beveiligingsbedrijven, waar
in totaal 5000 man werken.
„Het betekent dat een grote
groep beveiligers van werk-
gever gaat veranderen”, zegt
CNV-bestuurder André
Quist. „Dat geeft veel on-
rust.” Vakbond FNV vreest
dat de nieuwe beveiligings-
aanbesteding vooral draait
om de laagste prijs, in plaats
van om goede banen en vei-
lige werkplekken. Schiphol
denkt erover het aanbeste-
dingsproces te laten verifi-
eren door een onafhankelij-
ke juridisch expert.

’Rechtszaak dreigt rondom security Schiphol ’

Een wachtrij
voor de secu-
rity-controle
in de vertrek-
hal op lucht-
haven Schip-
hol. 
FOTO ANP/HH

AMSTERDAM • Luchtha-
ven Schiphol moet de
definitieve gunning van
de persoons- en bagage-
controle uitstellen nadat
afvallende bedrijven be-
zwaar hebben gemaakt.
Er dreigt een rechtszaak,
zo melden bronnen rond
G4S, nu nog het grootste
beveiligingsbedrijf. 

door Yteke de Jong

Directeur Beleggingen Lucas
Crasborn stelt dat de Ameri-
kaanse economie ondanks vele
zorgen nog altijd goed draait.
„Ik ben ook positief over de be-
drijfswinsten, die gesteund
door de opmars van AI vooral bij
techbedrijven sterk blijven.
Meer onzekerheid bestaat er
over de inflatie. Deze daalt lang-
zaam richting 2 procent, deels
omdat bedrijven voorzichtig
zijn met het doorberekenen van
de hogere importtarieven. Dat
kan echter veranderen, wat zijn
weerslag zal hebben op de infla-
tie.”

Crasborn wijst er voorts op
dat de handelsoorlog de reputa-
tie van de VS schaadt. „Dat zie je
duidelijk terug in de stevige te-
rugval van de dollar. De Ameri-
kaanse aandelenbeurzen staan
nu weliswaar op recordstanden,
maar uitgedrukt in euro’s pres-
teren Europe-
se aandelen
dit jaar veel
beter.” Hij
verwacht ver-
der dat de ho-
ge schulden-
last van de VS,
die door de
nieuwe belas-
tingwet sterk
oploopt, een keer een probleem
wordt. „Ook al omdat de over-
heid hierdoor waarschijnlijk
een hoger rentepercentage zal
moeten betalen, gaan de rente-
lasten omhoog. Dat gaat op ter-
mijn de economische groei ra-
ken.”

Voor Europa is hij juist posi-
tiever geworden, vanwege de

plannen om veel meer in infra-
structuur en defensie te inves-
teren. „Essentieel is wel dat er
daadwerkelijk minder regelge-
ving komt. Pas dan kan er echt
economische voorspoed ko-
men.”

Optimix houdt bij zijn beleg-
gingskeuzes rekening met sen-
timent, zoals dat Amerikaanse
aandelen dit jaar minder in trek

zijn bij beleg-
gers. „Maar bo-
venal zijn de
waarderingen
van Amerikaan-
se aandelen re-
latief hoog, ook
historisch ge-
zien. Bovendien
denken wij dat
de trend van

een verzwakkende dollar zal
aanhouden. Dat is juist weer
gunstig voor opkomende mark-
ten, die veel in dollars hebben
gefinancierd”, aldus portefeuil-
lebeheerder Arjen van der
Meer. 

In tegenstelling tot de meeste
grootbanken is Optimix heel
flexibel in het percentage aan-

delen dat voor klantenporte-
feuilles wordt aangehouden.
Van der Meer: „Kapitaalbehoud
is bij ons een belangrijk speer-
punt. Je ziet dat wij vooral in
slechte periodes voor aandelen
vaak beter presteren dan de
markt.”

Terwijl de markt een twee
derde kans op een renteverla-
ging door de Fed in september
inprijst, is Crasborn er veel min-
der van overtuigd dat de Ameri-
kaanse centrale bank hiertoe
overgaat. „Zolang de arbeids-
markt er goed voorstaat en de
inflatie boven de doelstelling
van zo’n twee procent ligt, ont-
breekt de noodzaak om de rente
omlaag te brengen.”

De vermogensbeheerder
bouwde het aandelenbelang be-
gin dit jaar sterk af vanwege de
onzekerheid rond de handels-
oorlog. Inmiddels is de risicobe-
reidheid weer toegenomen en is
het aandelenbelang weer naar
45-46 procent gebracht, wat nog
altijd een kleine onderweging
betekent. 

„Zoals gezegd zijn Ameri-
kaanse aandelen nu duur, de

markt in de VS is wel erg relaxed
gezien alle onzekerheden. Wij
overwegen wel aandelenposi-
ties te vergroten mocht er een
correctie komen”, laat Van der
Meer weten. De Amerikaanse
president Trump voerde afgelo-
pen zaterdag de druk nog wel
verder op in het handelsoverleg
met Brussel. Amerika wil per 1
augustus een importbelasting
invoeren van 30 procent op pro-
ducten uit de Europese Unie. 

Optimix houdt ongeveer 10
procent van de beleggingsporte-
feuille in edelmetalen aan,
hoofdzakelijk in goud en zilver.
Van der Meer: „Goud biedt uit-
stekend bescherming bij toene-
mende onzekerheid. Centrale
banken blijven voorts belangrij-
ke kopers. Wij zien wel dat zil-
ver afgelopen maanden een in-
haalslag maakt. Goud is voor
ons ook een strategisch onder-
deel van de beleggingsmix.”

Optimix: Amerikaanse aandelen zijn erg duur

’Terugval dollar toont
reputatieschade VS’
AMSTERDAM • Na de aan-
gescherpte recordstanden
bij de S&P 500 en tech-
beurs Nasdaq vindt Opti-
mix Vermogensbeheer
Amerikaanse aandelen nu
wel erg duur en belegt
daarom relatief veel in
Europese- en Aziatische
aandelen.

De Amerikaanse president Trump
voerde afgelopen zaterdag de druk
nog wel verder op in het handels-
overleg met Brussel.
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’De hoge
schuldenlast
wordt ooit
een probleem’

Snel het persbericht erbij gepakt en
inderdaad: „De overheidsschuld loopt
in 2060 naar verwachting op tot 126
procent van het bbp, als het huidige
beleid niet verandert”, aldus de Haagse
rekenmeesters. Vooral de vergrijzing
gaat ons nekken: hogere zorgkosten en
AOW-uitkeringen tegenover een krim-
pende beroepsbevolking. En dan zijn de
kosten van de energietransitie en van
toenemende defensie-uitgaven nog niet
eens meegenomen. We gooien ons be-
lastinggeld in een bodemloze put waar
we het heel ver in de diepte horen rin-
kelen.

Jammer zeg, want met een staats-
schuld van 44 procent van het bbp eind
vorig jaar dachten we dat we er best
goed voor stonden. Dat is aanzienlijk

onder de EMU-norm van 60 procent en
een behoorlijk verbetering ten opzichte
van de piek in 2015, toen de kredietcri-
sis de overheidsschuld naar 68,9 pro-
cent had opgestuwd. Ondanks de grote
extra uitgaven in het kader van de coro-
na- en energiecrises in de tussenliggen-
de jaren, groeide de Nederlandse econo-
mie – de andere kant van de breuk -
sinds dat jaar met ruim de helft tot iets
meer dan duizend miljard euro in 2024.
Dat hielp nogal.

Dus we hebben het collectief de afge-
lopen jaren niet zo slecht gedaan, maar
vanaf nu schieten we uit de bocht? Ja,
’als het huidige beleid niet verandert’
hebben we in 2060 een probleem. Laten
we hopen dat het demissionaire min-
derheidskabinet Schoof niet nog 35 jaar
zit.

Voor de grap gaan we even 35 jaar
terug, de begindagen van het kabinet-
Lubbers III. De staatsschuld stond op 77
procent van het bbp – hoger dan ooit
daarna. De muur was net gevallen,
maar de Sovjet Unie bestond nog. We
maakten ons zorgen over het groeiende
gat in de ozonlaag. De fax was het inno-
vatieve nieuwe communicatiemiddel.
We betaalden met guldens.

Kortom: een licht alarmerend bericht
over de staatsschuld in 2060, terwijl
deze ongeveer op het laagste punt van
de afgelopen vijftig jaar is aanbeland, is
een beetje mal. Ja, er staan ons grote
uitdagingen te wachten de komende
decennia, waarvan we ons van een groot
deel nog niet eens bewust zijn. Geluk-
kig geldt hetzelfde voor positieve ont-
wikkelingen in wetenschap, (geo-)poli-
tiek en economie. 

Laten we ons gelukkig prijzen met
overheidsfinanciën die ons in staat
stellen om in ieder geval de meest zicht-
bare en urgente problemen te adresse-
ren.

Help, de schuld!

Alarmerend bericht
van CPB is beetje mal

Jan Maarten Slagter is ceo van IBFD. Hij
schrijft zijn columns op persoonlijke titel.

Even schrikken afgelopen week
bij de publicatie van de jaarlijk-
se langetermijnraming van het

Centraal Planbureau (CPB). „Het gaat
goed met de Nederlandse economie”,
kopte de NOS-site nog optimistisch,
om direct de domper toe te voegen:
„Maar de staatsschuld gaat oplopen”.
O jee: de hypotheek die wij nemen op
de welvaart van onze kinderen en
kleinkinderen. Wat doen we die
onschuldige, veelal nog ongeboren
bloedjes aan met onze onverant-
woorde spilzucht?


